
2016D15680 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

Binnen de vaste commissie voor Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 
hebben enkele fracties de behoefte om vragen en opmerkingen voor te 
leggen over de brieven van de Minister van Onderwijs, Cultuur en 
Wetenschap d.d. 7 maart 2016 ter aanbieding van de «Monitor 
beloningscodes/cao’s bij WNT1, 2014» (Kamerstuk 33 945, nr. 93) en d.d. 
24 februari 2016 ter aanbieding van de beleidsreactie bij het inspectie-
rapport over de naleving van declaratievoorschriften door de bestuurders 
hoger onderwijs (Kamerstuk 33 822, nr. 9). 

De voorzitter van de commissie,
Wolbert 

De adjunct-griffier van de commissie,
Arends 

1 WNT: Wet Normering Topinkomens
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I Vragen en opmerkingen uit de fracties  

De leden van de VVD-fractie hebben kennisgenomen van de monitor 
beloningscodes/cao’s bij WNT en geen verdere vragen. 

De leden van de PvdA-fractie hebben met interesse kennisgenomen van 
het onderzoeksrapport van de Inspectie van het Onderwijs (hierna: 
inspectie) naar de naleving van de declaratievoorschriften door 
bestuurders in het hoger onderwijs. Het stemt de leden tevreden dat er 
onderzoek is gedaan naar de opname van vergoedingsoverzichten in 
jaarverslagen, het hebben van duidelijke voorschriften van vergoedingen 
en de volledigheid van opgaven en de naleving van geldende norme-
ringen. 
De leden van deze fractie hebben in de zomer van 2015 aandacht 
gevraagd voor de noodzakelijke soberheid, transparantie en correcte 
omgang met declaraties door bestuurders. Het stemt de leden dan ook 
tevreden om met het inspectierapport, de kabinetsreactie en de reacties 
vanuit de koepels van VSNU2 en VH3 te zien dat er serieus gekeken is naar 
en werk wordt gemaakt van verbeteringen van de geconstateerde 
tekortkomingen in de transparantie en eenduidigheid rond declaraties. De 
leden vinden het van groot belang dat publieke onderwijsmiddelen 
zorgvuldig en in het belang van onderwijs worden besteed. 
De leden hebben nog wel enkele vragen naar aanleiding van de 
ontvangen reactie op het onderzoek van de inspectie. 
Zo vragen de leden of en welke ruimte en dus eventuele onduidelijkheid 
er nog kan ontstaan wanneer de hoger onderwijsinstellingen naar meer 
uniformiteit in richtlijnen toewerken in plaats van totale uniformiteit. Is het 
vanuit duidelijkheid en vergelijkbaarheid niet wenselijker om niet alleen 
naar meer uniformiteit toe te werken maar naar volledige uniformiteit, zo 
vragen de leden. 
Verder stelt de Minister dat de inspectie nog nader onderzoek doet bij de 
instellingen waar de accountant rondom declaraties fouten heeft 
geconstateerd en eventueel gaat handhaven. De leden hebben hierover in 
schriftelijke vragen4 in de zomer van 2015 reeds vragen gesteld en kregen 
toen als antwoord dat het onderzoek van de inspectie afgewacht werd. De 
leden vragen de Minister om de Kamer nader te informeren over 
eventuele uitkomsten van fouten en onrechtmatigheden bij eerdere 
declaraties en om bij deze informatie ook de eventuele sanctionerende 
maatregelen te beschrijven. 
Daarnaast vragen de voornoemde leden aandacht voor de transparantie 
rondom declaraties. Zijn er buiten de jaarverslagen ook andere vormen 
denkbaar die declaratiegedrag tussentijds zichtbaar maakt, bijvoorbeeld 
via een publieke website? 
Tot slot vragen de leden de Minister of er – naast informatie over 
declaraties – ook instellingen zijn die geschenken en giften aan instelling 
of bestuurders (vanaf een bepaalde waarde) openbaar maken, zoals ook in 
het openbaar bestuur voor bestuurders en volksvertegenwoordigers al 
wel het geval is. Kan de Minister aangeven hoe zij aankijkt tegen het 
openbaar en transparant melden van eventuele geschenken aan 
bestuurders of instellingen? Tot slot vragen zij of dit iets is wat ook 
duidelijker en uniformer geregeld kan en dient te worden. 

2 VSNU: Vereniging van Samenwerkende Nederlandse Universiteiten
3 VH: Vereniging Hogescholen
4 Antwoord d.d. 27 augustus 2015 op vragen van het lid Mohandis over de buitensporige 

declaraties van bestuurders van de hogeschool Windesheim (Aanhangsel Handelingen II, 
2014–2015, nr. 3162)
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De leden van de D66-fractie lezen dat de kwaliteit van de aangeleverde 
gegevens iets verminderd is. Hoe kan dit en heeft dit gevolgen voor 
correctheid van de resultaten in de monitor? Tevens vragen zij of de 
Staatssecretaris ook iets kan zeggen of de bezoldiging richting de maxima 
groeien of juist niet. Tot slot vragen deze leden hoe het staat met de 
uitvoering van de motie van het lid Van Meenen c.s.5 over arbeidsvoor-
waarden van bestuurders onderdeel laten zijn van de cao voor al het 
onderwijspersoneel.

5 Kamerstuk 33 495, nr. 36
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